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 AKADEMICKÝ SENÁT 
 

ZÁPIS č. 96 

ze zasedání konaného dne 13. prosince 2007 

Přítomni:  

PhDr. Stanislav Balík, Ph.D., Igor Dostál (přítomen do 17:00), doc. PhDr. Vít Hloušek, Ph.D., 
Dalibor Jenne, Lenka Juřenová, PhDr. Václav Kulhavý, Ph.D., JUDr. Ivo Pospíšil, Ph.D., 
Alexandr Průša, PhDr. Michal Vašečka, Ph.D. 

Omluvena: 

Dipl.-Theol. Univ. Stanislava Ševčíková 

Hosté: 

Veronika Kudrová (předsedkyně SK AS MU) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení zasedání, schválení programu 

2. Doplnění Vědecké rady FSS MU 

3. Reflexe probíhajících voleb do studentské komory 

4. Informace o schůzce o podobě přijímacího řízení na FSS MU 

5. Různé 
 

Průběh jednání: 

1. S. Balík zahájil zasedání a přednesl program, který byl schválen s návrhem na doplnění o 

informaci o schůzce zabývající se podobou přijímacího řízení na FSS MU. Hlasování: pro 
9, proti 0, zdrželo se 0. 

2. Předseda senátu připomněl členům AS znění vysokoškolského zákona, který určuje, že 
nejméně jedna třetina členů vědecké rady fakulty je tvořena jinými osobami než jsou 

členové akademické obce veřejné vysoké školy, jíž je fakulta součástí. Pan děkan 
předložil členům senátu návrh na rozšíření vědecké rady o dva interní členy, doc. PhDr. 
Lubomíra Kopečka, Ph.D. a doc. PhDr. Markétu Pitrovou, Ph.D. Vědecká rada FSS MU 

se tak po schválení tohoto návrhu senátem rozroste z pětadvaceti na sedmadvacet členů, 
z toho právě dvě třetiny budou tvořit členové akademické obce MU. Rozběhla se krátká 

diskuze o tom, zda by mělo být ve vědecké radě více externistů. Hlasování o návrhu na 
rozšíření Vědecké rady FSS o doc. PhDr. Lubomíra Kopečka, Ph.D. a doc. PhDr. 
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Markétu Pitrovou, Ph.D.: pro 9, proti 0, zdržel se 0. 

3. Předseda senátu předal slovo předsedovi volební komise A. Průšovi, aby informoval o 
právě probíhajících doplňovacích volbách do studentské komory AS FSS. Ten 

konstatoval, že ve 24.00 hodin bylo ukončeno hlasování a vítězkou se stala Kateřina 
Duxová, náhradníkem Martin Habčák. Během voleb probíhaly konzultace mezi předsedou 
AS FSS a předsedou volební komise. Mezi členy AS proběhla krátká diskuse o současné 

podobě volebního a jednacího řádu, který by bylo vhodné novelizovat mimo jiné tak, aby 
se hlasování mohlo konat kromě 72 hodin v pracovních dnech navíc ještě ve dnech 

pracovního klidu nebo svátků. Rovněž někteří členové AS navrhli, že by bylo vhodné 
upřesnit pravomoci volební komise. 

4. S. Balík informoval členy senátu o setkání se zástupci společnosti Scio, kterého se 
účastnili za FSS MU děkan prof. Ladislav Rabušic, proděkan doc. Jan Holzer, předseda 

senátu dr. Stanislav Balík a za MU kancléř Mgr. Jiří Nantl. Důvodem setkání byly 
nejasnosti kolem právního stavu přijímacích zkoušek. Setkání dospělo k závěru, že 
fakulta bude pouze přihlížet k výsledkům Národních srovnávacích zkoušek, které se tímto 

postaví do obdobné pozice jako jsou při přijímacím řízení na vysoké školy brány například 
maturitní vysvědčení, praxe, stáže nebo předmětové olympiády. Přitom společnost Scio 

uchazeči nabídne za symbolický poplatek, že jeho výsledky pošle příslušné fakultě, na 
kterou se hlásí. S. Balík poukázal také na to, že v roce 2008 bude k výsledkům Národních 
srovnávacích zkoušek (NSZ) v rámci přijímacího řízení přihlížet přinejmenším 24 fakult, 

v následujícím roce o tom uvažují rovněž další dvě fakulty MU. 

• V. Kudrová poznamenala, že vysoké školy, které přihlížejí k olympiádám, mají vedle 
toho i jiné přijímací zkoušky, kdežto FSS nikoli. Dále sdělila, že zákon o vysokých 
školách určuje, že poplatek za přijímací řízení nesmí tvořit více než dvacet procent 
základu určeného ministerstvem, v tomto případě tedy nesmí přesáhnout částku 

600,80 Kč. Při součtu poplatků za přihlášku na FSS a za Národní srovnávací zkoušky 
ze ZSV a OSP však je tato částka výrazně překročena. 

• I. Pospíšil argumentoval, že poplatek za přijímací řízení na FSS činí 250 Kč. 

• Debata se široce rozvinula a vedla se především o (ne)smyslnosti započítávání ceny 
NSZ – v tom případě by mělo být do ceny přijímacích zkoušek započteno i cestovné, 

nocležné apod., příp. by měla být cena ponižována v případě, že se student hlásí na 
více oborů, jež vyžadují NSZ a on je přitom platí pouze jednou. D. Jenne se vyjádřil, že 
cena za Národní srovnávací zkoušky je cena za službu, která je součástí přijímacího 

řízení. Dr. Hloušek oponoval, že výše částky za přijímací řízení stanovená veřejnou 
vysokou školou (FSS) je pouze 250 Kč. 

• V. Kudrová prohlásila, že vnímá snahu fakulty poplatek snížit, ale stále pokládá výši 
poplatků spojenou s přijímacím řízením na FSS za nezákonnou. Tuto její námitku 
členové senátu odmítli.  
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5. Různé: 

• D. Jenne informoval členy AS FSS o tom, že při schvalování Statutu MU se jeden člen 
SK AS MU pozastavil nad popisem insignií, v němž je uvedeno slovo „interaktivní“. 

• V. Kulhavý uvedl, že se zúčastnil schůzky se zástupcem společnosti Scio a že při 
počtu sedmi set napsaných testů NSZ stížnost podalo pět lidí, přičemž čtyři byly 

vyhodnoceny jako neuznatelné a jedna byla neadekvátně formulovaná. Celkově V. 
Kulhavý zhodnotil, že si uchazeči nepřečtou přípravné materiály a nepřipraví se tak na 
chytáky, a proto podávají stížnosti. 

• Senát se dohodl na konání příštího řádného zasedání na čtvrtek 17. ledna 2008 od 
16.00 hodin. 

 

Usnesení: 

2007-12-13/1 

Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity souhlas 
s doplněním Vědecké rady Fakulty sociálních studií o dva interní členy, doc. PhDr. 
Lubomíra Kopečka, Ph.D. a doc. PhDr. Markétu Pitrovou, Ph.D. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

.......................................................            ....................................................... 

PhDr. Stanislav Balík, Ph.D.             místopředseda senátu 

předseda senátu 
 

 

 

 

 

zapsala: Lenka Juřenová 


